

for the said County of *Hertford*) should be established in the said Village of *St. Thomas*, for both the said Counties; and that the Court, instead of being holden as aforesaid, for two days in the year in each of the said Counties, should be holden for four consecutive days in each and every year, at the Village of *St. Thomas*, in the said County of *Devon*, and for one day, and no more, at *l'Ilette* aforesaid, and the Causes remaining without a final adjudication at *l'Ilette*, should be removed to *St. Thomas*, there to be proceeded in, as to the hearing of Witnesses, or as to other matter, whereby the removal of such Causes to *Quebec*, (a thing of frequent occurrence, the source of heavy expense to the parties, and contrary to the spirit in which Circuit Courts were established) would be obviated.—That in case the House deem it necessary and beneficial to constitute the said Village of *St. Thomas* the place of holding the annual Circuit Courts for the said Counties of *Devon* and *Hertford*, (reserving *l'Ilette* aforesaid, one Court day in each year) the Petitioners are of opinion, that it would be necessary to erect in the Village of *St. Thomas*, a Building fit for the holding such Court.—Wherefore, the Petitioners apply to the House, praying that (if in its wisdom it shall so deem it expedient) there be passed a Bill for the purpose of constituting such annual Circuit Court, and fixing the sittings thereof at the aforesaid Village of *St. Thomas*, for the said Counties of *Devon* and *Hertford*, (the said Court day aforesaid, for *l'Ilette* aforesaid, excepted) and to grant such sum as it shall deem necessary, for the purchase of a fit portion of Ground, and for the erection thereon of a Court House, and such other things as may be necessary dependencies of such Court House.

On motion of Mr. Després, seconded by Mr. Taschereau,

Referred.

Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. Després, Mr. E. F. Roy, Mr. Taschereau, Mr. Borgia, and Mr. Dénéchau, do compose the said Committee.

A Petition of Jean Thomas Taschereau, Esquire, and others, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. Davidson, and the same was received and read; setting forth, That the erection of a Bridge over the River *Etchemins*, in the Parish of *Ste. Claire*, near or opposite to the Road leading to *Ste. Thérèse*, would greatly promote the conveniency, and facilitate the communication of the inhabitants and travellers.—That the Petitioners are willing, at their own risk and expense, to erect and maintain a Bridge over the said River, at the place above mentioned, provided an Act of the Provincial Parliament is passed, authorizing the same, and vesting the sole and exclusive right to the said Bridge in the Petitioners, their heirs or assigns, with the right of erecting a Gate, and of exacting and receiving, as Tolls thereon, such Rates as the Provincial Parliament, in its wisdom, may deem just and proper.—Wherefore the Petitioners pray the House will take the premises into consideration, and pass an Act in their favour, for the purposes aforesaid.

On motion of Mr. Davidson, seconded by Mr. M'Cord,

Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. Davidson, Mr. Bellet, Mr. Dénéchau, Mr. Dumont, and Mr. E. F. Roy, do compose the said Committee.

Mr. Després read in his place a Petition of Henry Harwood, of the Parish of *St. Roch*, County of *Devon*, whose name is thereunto subscribed.

After which, Mr. Després informed the House, that His Excellency the Governor in Chief, being acquainted with the purport of the said Petition, gives his consent that the House may proceed thereon as they shall think fit.

And then the said Petition was received and read; setting forth, That during the late War with the United States of *America*, the Petitioner served as an Ensign in

ledit Comté d'*Hertford*, fussent fixées dans ledit Village de *St. Thomas* pour lesdits deux Comtés, et que la Cour au lieu de se tenir annuellement comme ci-devant deux jours dans chacun desdits deux Comtés, se tiendrait pendant quatre jours consécutifs chaque année dans ledit Village de *St. Thomas*, dans le susdit Comté de *Devon*, et un seul jour audit lieu de *l'Ilette*, et que les causes qui n'auroient pas été jugées finalement audit lieu de *l'Ilette*, pussent être remises audit lieu de *St. Thomas*, soit pour y entendre les témoins ou pour quelques autres raisons, ce qui obviérait à remettre les dites causes à *Quebec*, comme il arrive fréquemment et constitue en grands frais les Plaideurs et est contre l'intention de l'établissement desdites Cours de Tournée. Que dans le cas, où la Chambre trouveroit nécessaire et avantageux de fixer ledit Village de *St. Thomas*, pour y tenir les Cours de Tournée annuelles pour lesdits deux Comtés de *Devon* et d'*Hertford*, avec toujours la réserve d'un jour de Cour annuellement audit lieu de *l'Ilette*, les Pétitionnaires croient, qu'en ce cas, il seroit nécessaire d'ériger audit lieu de *St. Thomas*, dans ledit Village, une maison suffisante pour y tenir ladite Cour. C'est pourquoi les Pétitionnaires recourent très-humblement à la Chambre pour, dans sa sagesse, si elle le trouve convenable, passer un Acte aux fins d'autoriser et fixer ladite Cour de Tournée annuelle dans ledit Village de *St. Thomas*, pour lesdits deux Comtés de *Devon* et d'*Hertford*, ledit jour de Cour pour ledit lieu de *l'Ilette* excepté comme ci-dessus dit, et allouer telle somme qu'elle jugera nécessaire pour y acheter un terrain suffisant, et pour y ériger une Maison de Justice, et telles autres choses nécessaires pour les circonstances et dépendances de ladite Maison de Justice.

Sur Motion de Mr. Després, secondé par Mr. Taschereau,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

Ordonné, Que Mr. Després, Mr. E. F. Roy, Mr. Taschereau, Mr. Borgia et Mr. Dénéchau composent ledit Comité.

Une Pétition de Jean Thomas Taschereau, Ecuyer, et autres, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. Davidson, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que l'érection d'un Pont sur la Rivière *Etchemins*, en la Paroisse *Ste. Claire*, près de la Route de *Ste. Thérèse*, augmenteroit beaucoup l'aisance et la facilité de la communication des Habitans et des Voyageurs. Que les Pétitionnaires se proposeroient d'ériger et maintenir, à leurs frais et dépens, un Pont sur ladite Rivière au susdit endroit, si le Parlement Provincial vouloit passer un Acte pour les y autoriser, et leur accorder le droit d'ériger une Barrière, et d'exiger et recevoir, pour le passage sur ledit Pont, tels droits que le Parlement Provincial, dans sa sagesse, jugera convenables. C'est pourquoi les Pétitionnaires prient la Chambre de prendre leur Requête en considération, et de passer un Acte en leur faveur pour les fins susdites.

Pétition de J. T. Taschereau, Ec. et autres, pour un Pont sur la Rivière Etchemins.

Sur Motion de Mr. Davidson, secondé par Mr. M'Cord,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

Ordonné, Que Mr. Davidson, Mr. Bellet, Mr. Dénéchau, Mr. Dumont et Mr. E. F. Roy composent ledit Comité.

Mr. Després a lu, à sa place, une Pétition de Henry Harwood, de la Paroisse de *St. Roch*, Comté de *Devon*, dont le nom y est soussigné.

Après quoi Mr. Després a informé la Chambre que Son Excellence le Gouverneur en Chef, étant informé de l'objet de ladite Pétition, consent à ce que la Chambre procède sur icelle, ainsi qu'elle jugera convenable.

Et alors ladite Pétition a été reçue et lue; exposant, Que durant la dernière guerre avec les *Etats-Unis*, il a servi comme Enseigne dans le Troisième Bataillon des Milices

Référée.

Pétition de H. Harwood demandant secours.

Petition of J. T. Taschereau, Esquire, and others, for a Bridge over River Etchemins.

Referred.

Petition of H. Harwood, praying relief.